
Motion till riksdagen 

1988/89: Fi507 

av Birgitta Hambraeus m. fl. (c) 
Miljövänlig upphandling 

Statens upphandling kunde användas systematiskt för att påskynda näringsli

vets omdaning till miljövänlig produktion. Företagen får ett starkt motiv att 

erbjuda miljövänliga produkter när en så stor beställare som ett statligt verk 

bara köper sådant som är tillverkat med så stor resurshushållning och 

miljöhänsyn som möjligt. 

I SJ :s miljöpolicy står det att företaget ska ·•utnyttja råvaror. resurser och 

energi så effektivt som möjligt genom en förbättrad och miljövänlig 

verksamhet och planering." Pris och kvalitet har tidigare varit avgörande vid 

upphandlingen, men nu kan SJ tänka sig att byta leverantörer av miljöskäL 

Flera bolag som säljer till SJ har redan börjat erbjuda de idag mest 

miljövänliga produkterna. ABB Truck är i färd med att ta fram ett eldrivet 

fordon för transporter från de terminaler SJ vill uppföra utanför Stockholm. 

TEM (Teknik-Ekonomi-Miljö) vid Lunds universitet ska granska SJs 

verkstäder och komma med förslag till miljöförbättrande åtgärder. 

Alla statliga myndigheter och verk borde ha en uttalad miljöpolicy och gå 

in för en miljö- och resurshushållande upphandling. 

Hemställan 

Vi föreslår 

att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad som i 

motionen anförts om miljövänlig upphandling vid de statliga verken. 

Stockholm den 24 januari 1989 

Birgitta Hambraeus (c) 

Pär Granstedt (c) Bertil Fiskesjö (c) 
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